

السيرة الذاتية

الاسم: أ.د. هدى هادي خليل
المهنة: أستاذة جامعية
البريد الإلكتروني



huda.hadi@coeduw.uobaghdad.edu.iq

اللغات:

- اللغة العربية: اللغة الام.
 - اللغة الانكليزية: متحدثة و قارئة و كاتبة بطلاقة.
- التخصص العام و الدقيق:**
اللغة الأنكليزية: علم اللغة

المؤهلات العلمية:

- دكتوراه في اللغة الانكليزية و علم اللغة، قسم اللغة الانكليزية، كلية الاداب، جامعة بغداد.
- ماجستير في اللغة الانكليزية و علم اللغة، قسم اللغة الانكليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.
- بكلوريوس في اللغة الانكليزية والادب الانكليزي، قسم اللغة الانكليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.

الخبرة:

- أستاذة جامعية في قسم اللغة الانكليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد منذ حزيران ٢٠٠٦ ولحد الآن.
- أستاذة جامعية في قسم اللغة العربية، كلية العلوم الاسلامية، جامعة بغداد من كانون الثاني ٢٠٠٦ الى حزيران ٢٠٠٦
- أستاذة جامعية في قسم اللغة الانكليزية، كلية التراث الجامعة الاهلية من ٢٠٠١ الى ٢٠٠٦.
- تدريس العديد من كورسات الماجستير والدكتوراه في تخصص اللغة الانكليزية في جامعة بغداد، كلية التربية للبنات.
- الاشراف على العديد من رسائل الماجستير في تخصص اللغة الإنكليزية، اللغة.
- الاشتراك كعضو في العديد من لجان المناقشات لطلبة الدراسات العليا في تخصص اللغة الإنكليزية، اللغة.
- الاشراف على العشرات من مشاريع التخرج في تخصص اللغة الإنكليزية، اللغة.
- تحكيم العديد من البحوث للنشر في عدد من المجلات المحلية والاجنبية.
- التقويم العلمي للعديد من رسائل الماجستير واطاريج الدكتوراه في تخصص اللغة الإنكليزية، اللغة.
- المشاركة في عدد من المؤتمرات وورش العمل والندوات المحلية والاجنبية.

بحوث منشورة:

لديها العديد من البحوث المنشورة جميعها موجودة على:

١ . Google Scholar:

<https://scholar.google.com/citations?user=hhPKxV4AAAAJ&hl=en>

ResearchGate: <https://www.researchgate.net/profile/Huda-Hadi-Khalil-Department-Of-English-University-Of-Baghdad> .٢

Web of Science: <https://www.webofscience.com/wos/author/record/G-2475-2019> .٣

:Scopus .٤
<https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57219341539>

اعمال غير منشورة:
أطروحة دكتوراه

The Cognitive Pragmatic Construction of Carcinogen Risk in English
and Arabic Scientific Discourse: A Contrastive Study

مقدمة الى قسم اللغة الأنكليزية، كلية الاداب، جامعة بغداد.

رسالة الماجستير عنوانها Indirect Speech Act of Declarative Form in
News Texts ، مقدمة الى قسم اللغة الأنكليزية، كلية التربية للبنات، جامعة بغداد.

Curriculum Vitae

Name: Prof. Dr. Huda Hadi Khalil
Profession University Professor
E- mail huda.hadi@coeduw.uobaghdad.edu.iq



Knowledge of Languages:

1. Arabic: mother tongue
2. English: speaks, reads and writes fluently.

Field of Specialization:

English Language and Linguistics: pragmatics, discourse analysis, critical discourse analysis.

Education:

1. PhD in English language and linguistics, University of Baghdad, College of Arts, Department of English.
1. MA in English language and linguistics, University of Baghdad, College of Education for Women, Department of English.
2. BA in the English language and English literature, University of Baghdad, college of Education for Women, Department of English.

Experience:

1. University Professor in the Department of English, College of Education for Women, University of Baghdad from 28/6/2006 till now;
2. University Professor in the Department of Arabic, College of Islamic Sciences, University of Baghdad from 17/1/2006 to 28/6/2006;
3. University Professor in the Department of English, Al-Turath University College from 2001 to 2006;
4. University Professor for the MA and PhD studies in the College of Education for Women, University of Baghdad since 2016;
5. Supervisor of M. A. theses on English Language and Linguistics;
6. A member in the viva committee of many M. A. students in the field of on English Language and Linguistics, cognitive linguistics, pragmatics, critical discourse analysis and discourse studies;
7. Supervisor of tens of B. A. graduation projects on English Language and Linguistics;

8. Has reviewed a number of papers for publications in a number of national and international journals.
9. Has been a scientific reviewer for a number of MA theses and PhD dissertations in English Language and linguistics.
10. Has participated in a number of conferences, workshops and symposiums.

Published Works:

Has a number of published works all found in:

1. Google Scholar:

<https://scholar.google.com/citations?user=hhPKxV4AAAAJ&hl=en>

2. ResearchGate: <https://www.researchgate.net/profile/Huda-Hadi-Khalil-Department-Of-English-University-Of-Baghdad>

3. Web of Science: <https://www.webofscience.com/wos/author/record/G-2475-2019>

4. Scopus:

<https://www.scopus.com/authid/detail.uri?authorId=57219341539>

Unpublished Works:

PhD dissertation in English Language and Linguistics entitled *The Cognitive Pragmatic Construction of Carcinogen Risk in English and Arabic Scientific Discourse :A Contrastive Study*, University of Baghdad, College of Arts, 2024.

M.A. thesis in English Language and Linguistics entitled *Indirect Speech Acts of Declarative Form in News Texts*, University of Baghdad, College of Education for Women, English Department, 2000.